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College van burgemeester en wethouders GOEDGEKEURD 

Vergadering van 21 maart 2023
Programma - Regie op Vitaal Platteland

20 2023_B&W_00235 Beantwoording raadsvragen van BGL over subsidie op 
Chinees-riet

Samenstelling:

Aanwezig:
de heer M. Smit, Wethouder en voorzitter; mevrouw T. Jongman, Wethouder; de heer B. Harmsma, 
Wethouder; de heer M. Scheringa, Wethouder; de heer M.W. de Graaf, Gemeentesecretaris

Afwezig:
de heer J.H. Bats, Burgemeester en voorzitter

Nota van antwoord
Vraag en antwoord
De fractie van BGL heeft de volgende vragen gesteld:

In het Nederlandse vakblad voor Nederlandse riettelers is aangegeven dat er een subsidieregel is 
ingesteld vanuit het Rijk voor Chinees riet ter hoogte van 30 Euro subsidie per m². Dit vanwege de 
aangetoonde isolatiewaarde. Die waardering voor riet als isolerend natuurlijk bouwmateriaal valt te 
waarderen.

Helaas geldt die regeling nog niet voor Nederlands riet. Dat valt niet uit te leggen. Nederlands riet 
heeft eveneens een goede isolerende werking en wordt bovendien lokaal geproduceerd en geoogst. 
Hetgeen veel CO₂ bespaart door kortere afstanden tot de Nederlandse markt.

Het marktvoordeel voor Chinees-riet uitgaande van 100 m² dakbedekking is maar liefst 3000 euro 
vergeleken met Nederlands-riet. Daarmee komt de afzet van Nederlands-riet in de verdrukking.

Dit ondermijnt verantwoord beheer en onderhoud van onze rietvelden in het Nationaal Park 
Weerribben-Wieden. Het draagt bij aan het verlies van lokale werkgelegenheid, het verdwijnen van 
onze eigen rietcultuur en verslechtering van de leefbaarheid.

Vervolg

Is het College van mening dat riettelers een belangrijke rol vervullen in het beheer en onderhoud van 
ons Nationaal Park Weerribben Wieden?
Ja, zoals aangegeven in onze position paper "toekomst in zicht" is de rietsector onlosmakelijk 
verbonden met ons gebied en cruciaal om bepaalde stadia van natuur te behouden.
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Is het College op de hoogte van bovengenoemde subsidieregeling voor uit China afkomstig riet?
Via het artikel van RTV Oost d.d. 28 februari “Subsidie op je rieten dak, maar alleen als het riet uit 
China komt” heeft het college kennis genomen van de subsidieregeling.

 

Is het College van mening dat Nederlands-riet ook 30 Euro subsidie per m² dakbedekking behoort te 
krijgen. 
Ja, we zijn van mening dat Nederlands riet net zo goed in aanmerking moet komen voor een subsidie 
van de Rijksdienst Voor Ondernemend Nederland (RVO). Hierover hebben we de RVO benadert. Het is 
echter niet zinvol om een lobby te voeren richting RVO, aangezien ze alleen aanvragen beoordeelt.

Dat dit zo snel mogelijk moet worden geregeld in Den Haag. Omdat onze riettelers anders per direct 
in de problemen komen door oneigenlijke concurrentie en dit ten koste gaat van de werkgelegenheid 
en leefbaarheid in onze kernen en het beheer en onderhoud van ons Nationaal Park Weerribben-
Wieden. 
Ja, de urgentie is duidelijk. Het Nederlandse riet wordt nu gesneden en de marktprijzen worden nu 
onderhandeld. Het is echter aan de rietsector om een aanvraag te doen bij het RVO. 

 

Dat we dit als gemeente samen met onze riettelers, de Stichting Nationaal Park Weerribben Wieden, 
Regio Zwolle en alle andere mogelijke partners bij de Nederlandse regering onder de aandacht 
moeten brengen. 
Toevallig was op 9 maart een ambtelijk rietoverleg met de rietverenigingen, Stichting Nationaal Park 
Weerribben-Wieden en de provincie. Hierin is het gezamenlijk belang en de urgentie duidelijk 
uitgesproken. 

We trekken gezamenlijk op om ook subsidie op Nederlands riet te krijgen. Zo zijn bij de provincie door 
de ChristenUnie over deze kwestie Statenvragen gesteld en vraagt het CDA hierover opheldering in de 
Tweede Kamer. Daarnaast is op bestuurlijk niveau hierover contact geweest met Kamerleden om aan 
te geven dat het voor de rietsector van groot belang is dat de subsidie zo snel mogelijk ook geregeld 
wordt voor Nederlands riet.

Besluit

Het college stelt de beantwoording raadsvragen over subsidie op Chinees-riet vast.

Bijlagen
1. 2023 03 03 - Schriftelijke vragen BGL - Subsidie op Chinees-riet voor dakbedekking i.v.m. 

isolatiewaarde.docx (002).pdf



Schriftelijke vragen aan het College conform artikel van 
Het Reglement van Orde. 
 
2-03-2023 
 
Aan het College van B&W Steenwijkerland 
 
Onderwerp;  
Subsidie op Chinees-riet voor dakbedekking i.v.m. isolatiewaarde.   
 
Geacht College, 
 
In het Nederlandse vakblad voor Nederlandse riettelers is aangegeven dat er een subsidieregel is 
ingesteld vanuit het Rijk voor Chinees riet ter hoogte van 30 Euro subsidie per m2. Dit vanwege de 
aangetoonde isolatiewaarde. Die waardering voor riet als isolerend natuurlijk bouwmateriaal valt te 
waarderen. Helaas geldt die regeling nog niet voor Nederlands riet.  
 
Dat valt niet uit te leggen. Nederlands riet heeft eveneens een goede isolerende werking en wordt 
bovendien lokaal geproduceerd en geoogst. Hetgeen veel CO2 bespaart door kortere afstanden tot 
de Nederlandse markt.   
Het marktvoordeel voor Chinees-riet uitgaande van 100m2 dakbedekking is maar liefst 3.000 euro 
ten opzichte van Nederlands-riet. Daarmee komt de afzet van Nederlands-riet in de verdrukking.  
Dit ondermijnt verantwoord beheer en onderhoud van onze rietvelden in het Nationaal Park 
Weerribben-Wieden. Het draagt bij aan het verlies van lokale werkgelegenheid, het verdwijnen van 
onze eigen rietcultuur en verslechtering van de leefbaarheid.  
 
 
De fractie van BGL heeft de volgende vragen; 
 

1. Is het College van mening dat riettelers een belangrijke rol vervullen in het beheer en 
onderhoud van ons Nationaal Park Weerribben Wieden?  

2. Is het College op de hoogte van bovengenoemde subsidieregeling voor uit China afkomstig 
riet?  

3. Is het College van mening dat Nederlands-riet ook 30 Euro subsidie per m2 dakbedekking 
behoort te krijgen. 

4. Dat dit zo spoedig mogelijk moet worden geregeld in Den Haag. Omdat onze riettelers 
anders per direct in de problemen komen door oneigenlijke concurrentie en dit te koste gaat 
van de werkgelegenheid en leefbaarheid in onze kernen en het beheer en onderhoud van 
ons Nationaal Park Weerribben-Wieden.   

5. Dat we dit als gemeente samen met onze riettelers, de Stichting Nationaal Park weerribben 
Wieden, Regio Zwolle en alle andere mogelijke partners bij de Nederlandse regering onder 
de aandacht moeten brengen.  

 
 
Namens de fractie van BGL  
 

André Bus 
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